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Vážený pane radní, 

v únorovém vydání časopisu Pětka mě zaujal Váš příspěvek v rubrice Fórum, kde jste na otázku 

“Volební období je v polovině. Co byste chtěli prosadit v jeho zbývající části?” odpověděl následující: 

„21 měsíců je doba, která od prosince, kdy jsme převzali kormidlo Prahy 5, zbývá naší nové koalici do 

konce volebního období. Tedy nemnoho, jak by znalý člověk řekl „kriticky málo“. Na rozjezd nových 

projektů zcela nedostatečně. Na dokončení by čas byl, kdyby bylo něco začato. Jenže nového nebylo 

začato prakticky nic.“ 

Dovolte mi připomenout, že v rámci námi připraveného návrhu rozpočtu na rok 2025 bylo jen mezi 

investicemi, které připravuje Odbor přípravy a realizace investic, přes padesát projektů ze sedmi 

různých oblastí. Z toho necelou třetinu tvoří projekty, které byly zahájeny v době našeho vedení MČ. 

Je pravdou, že většina těchto nových projektů není tak velkolepá svou předpokládanou výší 

realizačních nákladů jako to bylo obvyklé v předchozích obdobích. Nicméně naší snahou je 

uskutečňovat investice, které budou především přínosem pro obyvatele MČ. Z těch nových se tak 

jedná ve více případech o záměry na zlepšení veřejných prostranství v různých částech Prahy 5, 

vybudování nového pavilonu mateřské školy či objektů pro dětské skupiny a v neposlední řadě i např. 

doplnění klimatizace v chybějících částech úřadu, protože se domníváme, že komfortní pracoviště by 

měla mít nejen politická reprezentace, ale i zaměstnanci úřadu MČ. 

K mému překvapení jste se mě za celé dva měsíce Vašeho působení v pozici radního pro strategické 

investice ani jednou nepokusil kontaktovat ohledně předání agendy. Přestože většina námi 

navržených projektů v rozpočtu pro rok 2025 nakonec zůstala, tak mám s ohledem na výše uvedené 

značné pochybnosti, jestli v započatých projektech skutečně hodláte pokračovat. 

Rád bych Vás proto požádal o zodpovězení následujících otázek: 

1. Budete skutečně pokračovat v rozpracovaných projektech? 

2. Budete pokračovat v rozpracovaných projektech, které byly započaty během působení naší koalice? 

3. Pokud v některých projektech nebudete pokračovat, prosím o uvedení, z jakých důvodů. 

 

Dále ve zmíněném příspěvku v časopise Pětka uvádíte: 

„Z oblastí mně do správy svěřených jsou investice nejdůležitější, prioritou je školství. S hlavním městem 

je nutné zajistit výstavbu školy Smíchov, už dlouho má platné stavební povolení. A stavba nové školy v 

Košířích nabrala roční zpoždění, není prostor na další.“ 

Zde bych rád uvedl, že realizační firma základní školy v Košířích v ulici Na Výši byla vybrána na základě 

volumetrické studie, během jejího zpracovávání bylo vedením, jehož jste byl součástí, několikrát 

zásadním způsobem měněno zadání. Projekt proto bylo nutné ve spolupráci s řadou odborníků 



v dalších stupních projektové dokumentace aktualizovat, což ale u takto rozsáhlých projektů není 

neobvyklé. Uskutečněné optimalizace a úpravy však v konečném důsledku nemají vliv na plánované 

uvedení školy do provozu v září 2027. Je dobré připomenout, že projekt v loňském roce získal 

povolení k odstranění stávajících objektů speciální základní školy. V tomto měsíci bylo zahájeno řízení 

ke společnému povolení. 

Podle původního harmonogramu projektu, který byl schválen v době Vašeho působení ve vedení MČ, 

měly být stavební práce zahájeny v lednu letošního roku. Tento termín jste ale, dle mně dostupných 

informací, nekonzultovali se zástupci zmíněné speciální základní školy, která je v areálu dosud 

provozována. Podle našich zjištění se naopak ukázalo, že nejdříve možný termín přesunu speciální 

školy je letos v červenci po ukončení školního roku. Což je zároveň termín, kdy nic nebrání tomu, aby 

byla zahájena příprava staveniště. Ze zkušenosti z obdobných projektů pak lze říci, že dva roky jsou 

dostatečně dlouhá doba na výstavbu předmětné první etapy školy. Což potvrdil i zasmluvněný 

zhotovitel, v jehož zájmu je stavbu zrealizovat v nejkratším možném termínu. 

Návazně na výše uvedené prosím o zodpovězení následujících otázek: 

1. Na základě čeho usuzujete, že má projekt roční zpoždění? 

2. Jak jste chtěli řešit přítomnost speciální školy v areálu budoucí ZŠ v době plánovaného zahájení 

stavebních prací?  

 

Prosím o alespoň stručnou přímou odpověď, pokud je to ve Vašich možnostech, a zároveň si Vás 

dovoluji požádat o podrobnější písemnou odpověď. 

 

Děkuji, 

 

 

Radek Janoušek 


